

ヨウスコウ カワイルカ

分類：鯨目 カワイルカ科 (哺乳類)
 学名：*Lipotes vexillifer*
 英名：Chinese Lake dolphin

揚子江上流の洞庭湖及びこれに流入する河川にのみ分布する。体色は青灰色又は灰色で、体調2、3m前後、眼は小さく視覚は発達しておらず、聴覚により行動するものと考えられている。吻は長さ30cm位で巾は狭いが顕著、背鰭は体中央よりやや後方にあり、先の尖った三角形で、カワイルカの中では最も良く目立つ。歯は上、下顎とも33~36本、繁殖期には透明な水に移動するが、普通は泥水の中に生息して、泥の中に混じた底棲の魚及びエビを捕食する。中国名で白旗 (Pei chi) とも称する。



ヨウスコウ カワイルカ



B-S.F. T.57 "The Chinese River Dolphin"

The Ministry of Posts and Telecommunications of the People's Republic of China released on December 15, 1980 a set of 2 special stamps entitled "The Chinese River Dolphin." Each stamp is 40 x 30 mm. Carefree and content.

Stamp 1. 8 fen. Swimming around and submerging underwater.
 The Chinese river dolphin (*Lipotes Vexillifer*) also called "freshwater dolphin." As far back as 2000 years ago, there were Chinese river dolphin in "Pei Ya" of Han dynasty. The Chinese river dolphin is 1.5-2.5 m long and weighs 115 kg. It has a fin and snout like the bill of the duck and about 130 teeth with flat and wide roots. It has a dorsal fin. Its eyes are so small that they seem to be blind. Its back is light blue and its abdomen white. It feeds on fish. The Chinese river dolphin lives in the Changliang River. It is a special product of the Changliang River. It is of great significance in scientific research. In the spring of this year, a Chinese river dolphin was captured alive in the Changliang River. At present, the Chinese scientists are carrying on an artificial cultivation of this Chinese river dolphin and a series of scientific research activities.

B-S.F. T.57 白旗

中华人民共和国邮电部于1980年12月15日发行《白旗》邮票一套，共二枚，规格为40×30毫米。

2-1，悠然自得，面值8分。
 2-2，环游湖底，面值60分。

白旗，亦称“淡水海豚”，远在2000年前汉代《尔雅》中对白旗就有记载。体长约1.5—2.5米，重可达230斤。吻狭长，有齿约130枚，齿根扁而宽，有背鳍，眼小如盲。背部淡兰色，腹面白色，以鱼类为食。栖息我国长江中、下游一带，是我国的特产。珍稀动物，在科学上有很重要的研究价值。今年在长江中已捕获一只活白旗，现中国科学家正在对这只白旗进行人工饲养和一系列科学实践活动。

